
 

   Zápis z Valné hromady České basketbalové federace z. s., 

konané dne 20. září 2021 a 18. října 2021. 
 

 

https://cz.basketball info@cz.basketball 

A. Svolání Valné hromady České basketbalové federace z. s.: 

 

Valnou hromadu ČBF svolal Výbor České basketbalové federace z. s., IČ 123 45 97 (dále jen ČBF) na 
20. září 2021 do Hotelu Pyramida, Praha 6 - Bělohorská 24, od 14,00 hodin, s pořadem jednání: 

 

1. Zahájení, ověření schopnosti se usnášet, volba:  
- Předsedy valné hromady. 

- Pracovního předsednictva valné hromady. 

- Zapisovatele valné hromady. 

- Mandátové komise. 
- Návrhové komise. 

2. Schválení Jednacího řádu Valné hromady ČBF. 

3. Zpráva Výboru ČBF. 
4. Hospodaření ČBF za rok 2020 a návrh rozpočtu ČBF na rok 2021. 

5. Zpráva Dozorčí a odvolací rady ČBF. 

6. Diskuse. 
7. Úprava Řádů ČBF.  

 

Valnou hromadu ČBF zahájil ve 14,00 hodin Generální sekretář ČBF Michal Konečný a ověřil 

schopnost Valné hromady ČBF jednat a přijímat platná usnesení. Vzhledem k tomu, že Valná hromada ČBF se 
nebyla schopna usnášet, z důvodu nepřítomnosti nadpoloviční členů ČBF s hlasem rozhodujícím, bylo jednání 

ukončeno. 

Náhradní Valná hromada ČBF, ve stejném místě se stejným programem, byla svolána v souladu s čl. 
8.10 Stanov ČBF, na 14,30 hodin. 

 

 

B. Jednání náhradní Valné hromady ČBF: 

  

Bod 1. Pořadu – Zahájení, ověření schopnosti se usnášet, volba:  

 
Valnou hromadu ČBF zahájil Generální sekretář ČBF Michal Konečný a ověřil počet členů ČBF 

s hlasem rozhodujícím. Bylo přítomno 57 členů s hlasem rozhodujícím, většina pro přijetí usnesení byla 

stanovena v době zahájení na 29 hlasů (Kvorum: 57/29).  
 

Dále předložil návrhy ke zvolení předsedy valné hromady. Navrhl pana JUDr. Daniela Radu, který byl 

zvolen většinou 30 hlasů 

Kvorum: 57/29   Pro: 30  Proti: 3 Zdržel se: 24  
 

Pan Michal Konečný navrhl činovníky valné hromady a provedl jejich volbu: 

-  Pracovní předsednictvo  JUDr. Miroslav Jansta, Ing. Josef Mayer,  
   JUDr. Petr Vrážel, Petr Drobný 

Kvorum: 57/29   Pro: 42  Proti: 1  Zdržel se: 14 

 
-  Zapisovatel valné hromady Zdeněk Latík 

Kvorum: 57/29   Pro: 49  Proti: 3 Zdržel se: 5 

 

-  Mandátová komise  Bc. Martin Jakeš, Lukáš Rovenský, Šimon Sedlařík, 
Veronika Žižková, Bc. Radka Sedláková 

Kvorum: 57/29   Pro: 49  Proti: 3 Zdržel se: 5 

 
-  Návrhová komise, předložil Výbor ČBF - Ing. Zdeněk Bříza, Ing. Pavel Hlaváček, JUDr. Matěj 

Sýkora 

Kvorum: 57/29   Pro: 28  Proti: 2 Zdržel se: 27 

Návrh nebyl přijat 
 

-  Návrhová komise, předložili účastníci VH - Ing. Zdeněk Bříza, Jakub Nekolný, David Matuška,  

Kvorum: 57/29   Pro: 18  Proti: 11 Zdržel se: 28 
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Návrh nebyl přijat 
 

-  Návrhová komise, předložili účastníci VH - Ing. Zdeněk Bříza, Mgr. Bc. Matěj Sýkora, Jan Lejčko 

Kvorum: 57/29   Pro: 35  Proti: 1 Zdržel se: 21 

Návrh byl přijat 
 

 

Bod 2. Pořadu – Schválení jednacího řádu Valné hromady ČBF:  
Usnesení: 

Valná hromada ČBF neschválila Výborem ČBF předložený Jednací řád Valné hromady ČBF. 

Kvorum: 57/29   Pro: 23  Proti: 5 Zdržel se: 29 

 

Valná hromada byla v 15,35 hodin přerušena po zasedání předsednictva valné hromady. Bude 

pokračovat dne 18. října 2021 od 14,00 hodin v Hotelu Pyramida, Praha 6 - Bělohorská 24. 

 
JUDr. Daniel Rada zahájil pokračování náhradní řádné valné hromady ČBF dne 18. října 2021. 

Informoval delegáty o organizačních a epidemiologických opatřeních. Poté seznámil přítomné delegáty 

s počtem přítomných členů ČBF s hlasem rozhodujícím. Bylo přítomno 75 členů s hlasem rozhodujícím, 
většina pro přijetí usnesení byla stanovena v době zahájení na 38 hlasů (Kvorum: 75/38).  

 

Na jednání se omluvil zvolený člen Návrhové komise Mgr. Bc. Matěj Sýkora. Jako nový člen Byl 

navržen a zvolen Mgr. Robert Vyklický. 
Kvorum: 75/38   Pro: 56  Proti: 0 Zdržel se: 19 

 

K dalšímu jednání byl předložen upravený jednací řád valné hromady ČBF. Před hlasováním stáhla 
Mgr. Blanka Žánová jednací řád valné hromady ČBF, předložený jako protinávrh. 

Usnesení: 

Valná hromada ČBF schválila Jednací řád Valné hromady ČBF. 
Kvorum: 77/39   Pro: 73  Proti: 0 Zdržel se: 4 

 

Bod 3. Pořadu – Zpráva Výboru ČBF: 

 Zprávu uvedl JUDr. Miroslav Jansta (Předseda ČBF). Výroční zpráva ČBF. Návrh zřízení tří pracovních 
komisí pro zlepšení řízení a komunikace uvnitř ČBF: 

- Komise pro analýzu a struktury soutěží. 

- Komise pro rozvoj oblastí a vznik nových klubů. 
- Komise pro tvorbu rozpočtu. 

 Zprávu Výboru ČBF dále doplnili: 

 Ing. Zdeněk Bříza: 
- Ekonomika a marketing. 

- Financování oblastí. 

- Rozpočet ČBF. 

 
 Michal Konečný: 

- Legislativní činnost ČBF. 

- Partneři ČBF. 
- Sportovní diplomacie ve FIBA. 

- Významné sportovní akce ČBF. 

- Výsledky reprezentačních družstev. 

- Evropské poháry. 
- Domácí soutěže. 

- Basketbal 3x3. 

 
 Ing. Daniel Kurucz MBA: 

- Renomia Ženská basketbalová liga (RŽBL). 

- Český pohár žen. 
- Mezinárodní pohár žen. 

- Podpora ženského kolektivního sportu. 

 

 Tomáš Kotrč MBA: 
- Kooperativa Národní basketbalová liga (KNBL). 

- Produkt internetového vysílání basketbalu. 



 

 

- Studio Basketbal, ALL star studio, Magazín NBL 
- Instant Replay Systém (IRS) v KNBL. 

- Kooperativa faktor, Hyundai MVP 

- Kapitánská výzva. 

 
 Mgr. Martin Peterka: 

- Marketing ČBF a PR 2020. 

- Re branding na CZ Basketball. 
- Live style BSKT. 

- Nový web KNBL a RŽBL. 

 
 Mgr. Michal Ježdík (Sportovně-metodický úsek ČBF): 

- Priority a impulzy. 

- Individuální péče o mládež. 

- Komise vrcholového basketbalu – chlapci. 
- Komise vrcholového basketbalu – dívky. 

- Komise vrcholového dětí a mládeže. 

- Regionální výběry chlapců a dívek U14. 
- Materiální podpora dětí a mládeže. 

- Metodická komise ČBF. 

- Školení, semináře a další vzdělávání trenérů basketbalu. 

- Web 24 vteřin 
- Tištěné publikace basketbalu. 

- Spolupráce s ostatními sportovními svazy a Českým olympijským výborem. 

- Kondiční úsek ČBF. 
- CZ ACADEMY, projekt, výběrové řízení. 

 

 Ing. Josef Mayer (Česká asociace basketbalových trenérů): 
- Komunita trenérů basketbalu. 

- Význam a funkce trenérské činnosti. 

- Školení trenérů basketbalu. 

 
 Ing. Jan Baloun (Česká asociace basketbalových rozhodčích): 

- Komunita rozhodčích basketbalu. 

- Mezinárodní rozhodčí basketbalu. 
- Školení rozhodčích basketbalu. 

- Spolupráce s regiony. 

- Vybavení basketbalových rozhodčí. 
- Novinky Google Workspace. 

- Fedback KNBL a RŽBL. 

- Projekt IRS. 

- Fitness Coaching basketbalových rozhodčích. 
- Nábor rozhodčích, elektronická registrace. 

 

Rozprava k bodu 3. programu VH: 
Mgr. Blanka Žánová: 

- Potřeby malých oddílů basketbalu (nezájem Výboru ČBF, nulová tolerance, malá komunikace, 

frustrace členů, nezájem o letní olympiády). 

- Malá finanční podpora oblastí. 
- Nereagování centra na doporučení členů ČBF. 

- Požadavek na vysvětlení použití finančních prostředků z dotací pro ČBF: Talent a Rozvojové 

programy. 
 

Kamil Havrlant (SBŠ Ostrava, oblast Severní Morava): 

- Delegace rozhodčích, náklady na jízdné, tristní situace v počtu aktivních rozhodčích. 
- Podnět k zavedení povinnosti – jeden rozhodčí klubu na každé přihlášené družstvo v soutěži. 

- Malý počet hráček a družstev v dívčích a ženských soutěžích. 

- Nedostatek komunikace a soudržnosti v basketbalovém prostředí 

- Kritika množství a funkčnosti „různých komisí“. 
 

 



 

 

 
Jiří Pavýza: 

- CZ ACADEMY  

-- pozdní oznámení pro veřejnost 

-- výběrové řízení trenérů 
-- rekrutování hráčů a vztah na basketbalové kluby 

- Podpora nejnižšího patra pyramidy v malých klubech. 

  
 Mgr. Michal Ježdík: 

- Vysvětlení, reakce na příspěvky v rozpravě. 

 
JUDr. Miroslav Jansta: 

- Problematika nedostatečného počtu sportovních hal. 

- „Třetí hodina tělocviku“. 

- Podpora kolektivních sportovních her. 
- Postavení ČBF mezi sporty v ČR. 

 

Jiří Welsch: 
- CZ ACADEMY, interní a externí komunikace 

- Systém a záměry CZ ACADEMY. 

- Současný a budoucí vztah VSCM, ZSCM, SpS 

 
Jiří Pavýza: 

- Kladné hodnocení fungování a vystoupení předsedy ČBF.  

- Kritika nedostatečné prezentace CZ ACADEMY pro veřejnost. 
 

 Ing. Jindřich Svojanovský 

- Basketbal na základních školách.  
- Chybějící informace o minibasketbalu ve zprávě Výboru ČBF pro valnou hromadu. 

- Zavedení povinnosti v klubech, na jedno družstvo dospělých jedno družstvo mládeže. 

- Pravidla minibasketbalu. 

 
 Ing. Jan Baloun (Česká asociace basketbalových rozhodčích): 

- Problematika delegování rozhodčích. 

- Zvládnutá složitost delegace za stávající epidemiologické situaci. 
 

Přestávka v jednání přerušené náhradní řádné valné hromady ČBF (18,10 až 18,20 hodin) 

   
 Jiří Němec (místopředseda DOR ČBF): 

- Oprava informací ve Výroční zprávě ČBF za rok 2020. 

- Nedostatečně reprezentativní Výroční zpráva ČBF. 

 
 David Matuška: 

- Nedostatečné informace o projednávání hospodaření v zápisech z Výboru ČBF. 

Vysvětlení podal Ing. Zdeněk Bříza. 
Usnesení: 

Valná hromada ČBF schválila Zprávu Výboru ČBF pro Valnou hromadu ČBF 2021. 

Kvorum: 70/36   Pro: 68  Proti: 0 Zdržel se: 2 

 
Usnesení: 

Valná hromada schválila Výroční zprávu ČBF za rok 2020 ve znění doplněným auditorem s vypuštěním 

článku 4. 
Kvorum: 70/36   Pro: 65  Proti: 4 Zdržel se: 1 

 

Usnesení: 
Valná hromada ČBF schválila zřízení Komise pro analýzu a struktury soutěží: 

JUDr. Petr Vrážel, Petr Drobný, Marek Kos, Michal Pipta, Pavel Sušer 

Kvorum: 70/36   Pro: 67  Proti: 0 Zdržel se: 3 

 

 

 



 

 

Usnesení: 
 Valná hromada ČBF schválila zřízení Komise pro rozvoj oblastí a vznik nových klubů. 

 Ing. Zdeněk Bříza, David Streubel, Kamil Havrlant, Jiří Pavýza, Roman Bednář 

Kvorum: 70/36   Pro: 51  Proti: 4 Zdržel se: 15 

 
Usnesení: 

 Valná hromada ČBF schválila zřízení Komise pro tvorbu rozpočtu. 

 Ing. Zdeněk Bříza, Michal Konečný, Tomáš Kotrč MBA, Mgr. Blanka Žánová, David Matuška,  
Kvorum: 70/36   Pro: 60  Proti: 3 Zdržel se: 7 

 

Usnesení: 
V činnosti Výboru ČBF respektovat Stanovy ČBF a vnitřní (organizační, ekonomické a sportovně-

technické) normy ČBF. 

Kvorum: 70/36   Pro: 13  Proti: 32 Zdržel se: 25 

 Návrh nebyl přijat. 
 

 

Bod 4. Pořadu – Hospodaření ČBF za rok 2020 a návrh rozpočtu ČBF na rok 2021.  
 

4.1 Hospodaření za rok 2020: 

Přednesla Ing. Karolína Slanařová 

Usnesení: 
Valná hromada ČBF projednala a schválila Řádnou účetní závěrku České basketbalové federace z. s. a 

Výroční zprávu České basketbalové federace z. s. za rok 2020, včetně hospodářského výsledku po 

zdanění ve výši: 
    Hlavní činnost:   Hospodářská činnost:  Celkem: 

Výnosy: +183 497 270,- Kč +1 000 000,- Kč +184 497 270,- Kč 

Náklady: -177 464 656,- Kč -133 000,- Kč -177 597 656,- Kč 
Celkem:  +6 032 614,- Kč +867 000,- Kč  +6 689 614,- Kč 

 

V rozpravě k tomuto bodu jednání vystoupil pan Zdeněk Latík (předseda DOR ČBF) a přednesl 

souhlasné stanovisko pro delegáty valné hromady od Dozorčí a odvolací rady ČBF ke 
schválení výsledků hospodaření za rok 2020 a jejich zaúčtování na účet nerozděleného zisku/ztráty. 

 

Usnesení: 
Valná hromada ČBF schválila výsledek hospodaření České basketbalové federace z. s. za rok 2020 v 

celkové výši +6 899 614,- Kč s tím, že zisk bude zúčtována na účet nerozděleného zisku z minulých let. 

Kvorum: 70/36   Pro: 68  Proti: 0 Zdržel se: 2 

 

Valná hromada ČBF vzala na vědomí výsledek hospodaření ČBF s. r. o. za rok 2020 v celkové výši 

+8 636 239,- Kč s tím, že zisk bude zúčtován na účet nerozděleného zisku z minulých let. 

Kvorum: 70/36   Pro: 67  Proti: 0 Zdržel se: 3 

 

Valná hromada ČBF vzala na vědomí celkový výsledek hospodaření Skupiny ČBF za rok 2020, po 

zdanění, ve výši 15 535 853,- Kč. 
Kvorum: 70/36   Pro: 67  Proti: 0 Zdržel se: 3 

 

4.2 Rozpočet na rok 2021: 

Přednesl Michal Konečný 
V rozpravě k tomuto bodu vystoupil pan Zdeněk Latík a přednesl doporučující stanovisko pro delegáty 

valné hromady od Dozorčí a odvolací rady ČBF k návrhu rozpočtu na rok 2021. Dále navrhl zmocnění 

pro Výbor ČBF k operativním úpravám rozpočtu. 
Usnesení: 

Valná hromada ČBF projednala a schválila návrh rozpočet České basketbalové federace z. s. na rok 

2021 jako přebytkový ve výši:  
Výnosy:  +160 587 tis. Kč 

Náklady: -158 319 tis. Kč 

Daň: -133 tis. Kč 

Celkem HV (po zdanění):  2 135 tis. Kč 
Kvorum: 70/36   Pro: 53  Proti: 2 Zdržel se: 15 

 



 

 

Valná hromada ČBF vzala na vědomí rozpočet ČBF s.r.o. na rok 2021 ve výši: 
Výnosy: +24 400 tis. Kč  

Náklady: -17 392 tis. Kč 

Daň: -1 000 tis. Kč 

Celkem HV:  6 008 tis. Kč 
Kvorum: 70/36   Pro: 67  Proti: 0 Zdržel se: 3 

 

Valná hromada ČBF vzala na vědomí rozpočet Skupiny ČBF na rok 2021 ve výši: 
Výnosy: +184 987 tis. Kč  

Náklady: -175 711 tis. Kč 

Daň: -1 133 tis. Kč 
Celkem HV (po zdanění):  +8 143 tis. Kč  

Kvorum: 70/36   Pro: 67  Proti: 0 Zdržel se: 3 

 

Valná hromada ČBF zmocňuje Výbor ČBF k operativním úpravám rozpočtu České basketbalové 
federace z. s. na rok 2021 s tím, že bude dodržena celková kladná bilance rozpočtu i s využitím zdrojů 

ČBF s. r. o. 

Kvorum: 70/36   Pro: 67  Proti: 0 Zdržel se: 3 

 

 

Bod 5. Pořadu – Zpráva Dozorčí a odvolací rady ČBF. 

Přednesl Zdeněk Latík. 
 Usnesení: 

Valná hromada schválila Zprávu Dozorčí a odvolací rady ČBF.  

Kvorum: 65/33   Pro: 64  Proti: 0 Zdržel se: 1 

 

Bod 6. Pořadu – Diskuse. 

6.1 JUDr. David Rada 
 Předmět diskuse: Stanovisko Legislativní komise ČBF k návrhu změn Stanov ČBF. Legislativní 

komise doporučuje, aby ke změně stanov byla rozsáhlejší diskuse s tím, že návrh 

nových Stanov ČBF bude předložen na příští valnou hromadu. 

 
6.1 Ing. David Neckář   

 Předmět diskuse:  Stažení návrhu ke změně Stanov ČBF. 

 
6.2 Mgr. Blanka Žánová   

 Předmět diskuse:  Zřízení Komise pro revizi a tvorbu Stanov ČBF. 

 
6.3 Zdeněk Latík   

 Předmět diskuse:  Požadavek, aby členem komise pro revizi a tvorbu Stanov ČBF byl zástupce 

Dozorčí a odvolací rady ČBF.        

 Usnesení: 
Valná hromada schválila zřízení komise pro revizi a tvorbu Stanov ČBF.  

Kvorum: 65/33   Pro: 64  Proti: 0 Zdržel se: 1 

 
6.4 Mgr. Blanka Žánová   

 Předmět diskuse:  Nové sídlo kanceláří ČBF. Nedostatek informací a postup Výboru ČBF při 

přestěhování kanceláří na adresu Praha 8, Voctářova 2449/5. 

  
6.5 Mgr. Blanka Žánová   

 Předmět diskuse:  Podfinancování oblastí. Návrh upravit na hodnotu 2 % z rozpočtu.  

 Byl přijat veřejný příslib Předsedy ČBF, že tvorba rozpočtu na provozní finance 
přidělené do systému talentované mládeže bude kopírovat dotace, získané 

z programu Talent. 

 
6.6 Jaroslav Rozsíval   

 Předmět diskuse:  Návrh na zrušení rozhodnutí ze zápisu Výboru ČBF 49.1.1 (zrušení platebního 

výměru Oblast Střední Morava).      

Kvorum: 65/33   Pro: 1  Proti: 29 Zdržel se: 35 

 Návrh nebyl přijat. 

 



 

 

6.7 David Matuška: 
 Předmět diskuse: Určení auditora pro Českou basketbalovou federaci z. s. 

Vysvětlení postupu a uzavření smlouvy vysvětlil Ing. Zdeněk Bříza. Cílem bylo předejít nebezpečí 

prodlení za situace odkladu VH ČBF z dubna na září. 

Usnesení: 
Valná hromada ČBF schválila uzavření víceleté smlouvy na audit se společností NEXIA AP. 

Kvorum: 65/33   Pro: 60  Proti: 0 Zdržel se: 5 

 
6.9 Pan Jaroslav Rozsíval   

Předmět diskuse:  Nesouhlas se zavedením pátku jako všedního dne v 1. lize mužů, proti stanovisku 

klubů. Zrušení příplatku pro rozhodčí a komisaře utkání. 
Usnesení: 

Valná hromada ukládá Výboru ČBF zrušit ustanovení rozpisu 1.LM článek 3.2 a 4.2 tak, že rozhodčí a 

komisaři nemají nárok na příplatek za všední den, když se zápas koná mezi 19.00 a 20,00 hodin. 

Kvorum: 65/33   Pro: 4  Proti: 24 Zdržel se: 37 

 Návrh nebyl přijat. 

 

Bod 7. Pořadu – Změny Basketbalových řádů. 
Přednesl Ing. Pavel Hlaváček.  

 

7.1  Návrh změn Soutěžního řádu basketbalu I. 

Kvorum: 59/30   Pro: 56  Proti: 0 Zdržel se: 3 

 

7.2  Návrh změn Soutěžního řádu basketbalu II.  

Kvorum: 59/30   Pro: 54  Proti: 1 Zdržel se: 4 

 

7.3 Návrh změn Směrnice o startu zahraničních hráčů v družstvech oddílů a klubů ČR. 

Kvorum: 59/30   Pro: 51  Proti: 0 Zdržel se: 8 

 

7.4 Návrh změn Disciplinárního řádu basketbalu. 

Kvorum: 59/30   Pro: 56  Proti: 1 Zdržel se: 2 

 
7.5 Návrh změn Přestupního řádu basketbalu. 

Kvorum: 59/30   Pro: 54  Proti: 1 Zdržel se: 4 

Usnesení 
Valná hromada projednala a schválila změny Basketbalových řádů s účinností od 15. září 2021. 

 

Závěr valné hromady: 
Ing. Zdeněk Bříza přednesl návrh usnesení valné hromady, zpracované návrhovou komisí.  

 

 Rozprava k návrhu usnesení z VH: 

Mgr. Blanka Žánová, (návrh na doplnění usnesení): 
Valná hromada ČBF ukládá Výboru ČBF, aby důsledně dbal toho, že ve smyslu Stanov ČBF je Výbor 

ČBF výkonným a řídícím kolektivním orgánem ČBF, který své rozhodovací kompetence při přijímání 

rozhodnutí a opatření, zejména při sjednávání práv a závazků, jakož i při uzavírání obchodních smluv 
jménem ČBF, musí vždy přijímat ve sboru, většinovou vůlí svých členů a svá rozhodnutí zaznamenávat 

v zápisech tak, aby vždy bylo dohledatelné, že tato zásada byla dodržena." 

Kvorum: 59/30   Pro: 30  Proti: 13 Zdržel se: 16 

 

Valná hromada schválila usnesení z Valné hromady České basketbalové federace z. s. 

Kvorum: 59/30   Pro: 56  Proti: 0 Zdržel se: 3 

 
 

Předseda valné hromady JUDr. Daniel Rada, ukončil jednání Valné hromady ČBF v 20,55 hodin. 

 Kompletní dokumentace Valné hromady ČBF je uložena v archivu České basketbalové federace z. s. 
 

 

V Praze, dne 20. září 2021 a 18. října 2021  

 
Zapsal: Zdeněk Latík     Ověřil: Ing. Zdeněk Bříza 


